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Koosoleku juhataja tegi ettepaneku päevakorda muuta ning alustada punktist kaks Lasteaed 

pesamuna arenguperspektiivid. 

 

1) Lasteaed Pesamuna arenguperspektiivid.  

Jaanus Rahula tutvustas ennast ning enda tegevusvaldkonda Pärnu-Pärnumaa vallas, milleks 

on majandusvaldkond. 

J. Rahula tutvustas olemasolevaid võimalusi paigaldada moodul ühe rühma tarbeks kas 

Libatsesse või Pärnu-Jaagupisse ning kolmanda variandina juurdeehitust Pärnu-Jaagupisse. 

12.01 koosolek on esimene tutvustus. Kindlasti saadakse kokku ka kogukonnaga ning 

kuulatakse ära nende arvamus. 

Pesamuna Libatse maja on suur ning sellega kaasnevad väga suured püsikulud (küttekulud 

väga suured, elektrikulud suured, katus vajab vahetamist). Kuidas edasi minna? Raamatukogu 

ja lasteasutuse teenus peab oleme tagatud. Kevadeks 2022. soovitakse saada piisavalt 

tagasisidet ning teadmist, millise plaaniga edasi minnakse. 

Moodul (maksumus ca 300 000 eurot) 

• Ajutine lahendus  

• Vastab kõikidele nõuetele, mis on ettekirjutatud lasteasutustele 

• Projekt sisaldab ka möbleerimist 

• Projektist valmis lahenduseni on vaja aega ca 6 kuud. 

• Olemas kõik tehnosõlmed (kööginurk, ventilatsioon, tualetid, kraanikausid) 

Juudreehitus Pärnu-Jaagupisse 

S.Möder tutvustas ülevaadet mooduli plussidest ning miinustest mooduli paigutamiseks 

Libatsesse.  

Moodul Libatses 

• Asukoht: tiigi kinnistu  

• Plussid: transport, lapsi ei peaks Pärnu-Jaagupisse sõidutama; elupaiga atraktiivsuse tõus; 

puudub vajadus remondiks, valla eelarvas ei ole suuri rahasid ette nähtud remondiks. 



• Miinused: õueala puudumine, vajalik ehitada; toitlustus, köögi puudumine, investeering 

suur, läbirääkida vanadekoduga, kas nad oleksid nõus teenust pakkuma, kas oleksid nõus 

menüü erisustega, kuidas korraldada toidu transport; piirdeaia puudumine; liikumise- ja 

muusikaõpetaja transport 2x nädalas; eripedagoogi ja logopeedi teenust pakkuda ei saa; 

koolitused, töökoosolekutest ilma jäämine; huviringide võimaluste puudumine; 

kooliminejate sidusus; piirkonnas vähe lapsi (vaata lisa 1 lasteaia ülevaade). 

Tarvi Tasane tõi välja, et Libatse kompleksi müümine katab ära kulud mooduli ehituseks. T. 

Tasane ütles, et temal on usku Libatse külasse ning mooduli paigutamine sinna oleks õige 

lahendus.  

Kadi Pärna tegi tähelepaneku, et suurtes lasteaedades on teine dünaamika, tema kogemusel on 

väiksel rühmal omad eelised. K.Pärna esitas ka küsimuse, et kui palju lapsi täna Libatsest üldse 

Pärnu-Jaagupis käib? K.Pärna nentis, et äkki need vanemad, kelle lapsed täna Pärnu-Jaagupis 

käivad tooksid ka oma lapsed hoopis Libatsesse, kui uus ja kaasaegne moodul avatakse. 

K.Pärna käis välja mõtte, et mooduli võiks paigaldada Libatsesse ja kuna see on teisaldatav, kui 

antud lahendus 5-6 aastaga ei toimiks, siis saaks selle toimetada Pärnu-Jaagupisse. 

S.Möder tegi ülevaate laste prognoosidest rühmades (Lisa 2. laste vanuseline koosseis), mille 

kohaselt laste arv kahaneb. 

Moodul Pärnu-Jaagupis (maksumus ca 300 000 eurot) 

• Asukoht: Pesamuna lasteaia juures 

• Plussid: õueala olemas, teenused olemas nii huviharidusele, logopeedile ja 

eripedagoogile; püsikulud vähenevad; sotsiaalne sidusus kooliminejatega; korralik köök. 

• Miinused: ei vähenda ruumipuudust; arhitektuuriliselt võõrkeha, rühmal vaid üks ruum, 

transpordikulu lapsevanematel (vaata lisa 1 lasteaia ülevaade) 

Juudreehitus Pärnu-Jaagupisse 

• Asukoht: Pesamuna lasteaia 2korruseline uus osa. Sellisel juhul ei ole Libatses rühma. 

• Plussid: kommunikatsioonide valmidus, lõppenud renoveerimise käigus loodi ühendamise 

võimalus; õueala olemas, teenused olemas nii huviharidusele, logopeedile ja 

eripedagoogile; püsikulud väiksemad; lahendab ruumipuuduse muret; sotsiaalne sidusus 

kooliminejatega; korralik köök. 

• Miinused: ühekordne suur investeering; transpordikulu lapsevanemal (vaata lisa 1 lasteaia 

ülevaade) 

 

Olga Kaljuste tõstatas transpordi probleemi Libatse ja Pärnu-Jaagupi vahel, see eeldab saatjate 

olemasolu sõimelastele, neid ei tohi ilma turvatoolita sõidutada.  

O.Kaljuste tõi välja, et teda jäi kriipima kuidas saadakse juhtimine korraldatud, aga miks ei saada 

tagatud logopeedi teenus, sellele probleemile tuleb leida vallana lahendus. 

 

OTSUSTATI: Järgmiste sammudena kohtuvad valla esindajad Libatse naksidrallide rühma 

lapsevanemate ning kogukonnaga. Kevadel tehakse Pärnu-Jaagupi lasteaias uus arutelu samal 

teemal. 

 

  



2) Vastused 08.12.2021 päringule 

S.Möder tegi ülevaate arengukava koostamise põhimõttest. Arengukava koostatakse kolmeks 

aastaks ja igal aastal tehakse lisaks üks uus aasta. Olemasoleva teadmise põhjal planeeritakse 

kolmas aasta. 

1) Mõistete "väärtus ja väärtusruum" defineerimine… S. Möder: kõiki tegevusi ei kirjutata 

ette. Kirjutatakse lahti vähem, aga töötatakse välja siis, kui tegevuskava koostama 

hakatakse antud aasta kohta. 

2) Kui õppeaastate prioriteedid on välja toodud vastavalt TEL eesmärkidest… S. Möder: 

kõike välja ei tooda. Arengukava maht läheks liiga suureks. Pesamuna arengukava on 

pikem, kui see olema peaks. 

3) Ettepanek: arengukavas võiks olla punkti, mis keskendub lastele sallivuse õpetamisele… 

S. Möder: selle probleemiga tegeletakse igapäevaselt. K.Pärna tundis huvi, kas ka 

lapsevanemaid antud teemadel haritakse? S. Möder: Covid pandeemiast tingituna ei ole 

hetkel suured kodunemised koolitusteks lubatud.  

K.Pihelgas leidis, et seda ei peaks igale poole kirjutama. Õpetaja ise peab leidma 

võimaluse kuidas lapsi kokku viia ja kui probleemid esinevad, siis need lahendatakse 

üldjuhul omavahel lastega ära. 

S.Mölder kinnitas, et väärtustega tegelemise aastal on selliste küsimustega tegelemiseks 

ka kindlasti koht. 

4) Ettepanek: arengukavas võiks näha võimalusi, mis näitavad lastele, et on olemas nö ka 

teistsuguseid lapsi… S. Möder: seda tehakse, õpetajad räägivad lastega nendel teemadel 

ja näitlikustatakse samuti. 

5) Covid pandeemiast tulenevalt: „Mis meetmeid rakendatakse lasteaia siseselt nimetatud 

pandeemiaga toimetulekuks?“… S. Möder: kõik juhendid on nähtavad lasteaia 

koduleheküljel. 

6) Hoolekogu on arvamusel, et ei tohiks tekkida olukorda, kus Pesamuna lasteaia kõrval 

Vahenurme ja Libatse rühmad (sh asukohad) jäävad tahaplaanile… S. Möder: täna 

toimitakse ühiselt, toimuvad koolitused ja ühised üritused, väljasõidud ning kõik kolm 

maja on kaasatud, hoolekogud on ühised. 

7) Hoolekogu tunneb huvi pedagoogide ametikohtade ja nende täituvuse kohta… S. Möder: 

tervisedendaja on täna lapsehoolduspuhkusel, aga teiste õpetajate töökoormused ei ole 

tõusnud. töökoormus 1,0 kohta on ette nähtud 8le rühmale. Libatses on oma liikumise- ja 

muusikaõpetaja. Vahenurmes käivad pesamuna muusika- ja liikumisõpetaja. 

8) 4.4.2 laste toetamine, haridustulemuse saavutamine, koolivalmidus, Tagasiside vormi 

väljatöötamine laste koolivalmiduse hindamiseks… S. Möder: koostatakse 

koolivalmiduskaarte ning tehakse ka ümarlaudu. Lasteaias on olemas ka tugiõpetaja. Täna 

ei ole küsitud tagasisidet selle kohta, kuidas lastel on läinud esimeses klassis. 

Ragane Pirsi tõi oma kogemuse põhjal välja esimese klassi lapsevanemana 

kogemuse/tagasiside, et tase esimese klassi on väga erinev ja ootused kooliminevale 

lapsele kõrged. Kooli minev lapse peab oskama lugeda trükitähtedes, sest paralleelselt 

trükitähtedega tulevad kohe kõrvale kirjatähed ja lastel kes lugeda ei oska on päris raske. 

9) 4.2.2 koostöö mõttekoht hoolekogule ja juhtkonnale. Kas lasteaia juurde ei oleks võimalik 

teha MTÜ… S. Mölder: varasemalt on lasteaia juures olnud MTÜ Perepesa, aga sinna 

kuulusid lasteaia juhtkonnaliikmed ja seetõttu ei olnud projektide kirjutamine abikõlbulik. 

Küll, aga korraldati tuluüritusi. Mis saab MTÜ liikmetest siis, kui nende lapsed enam 

lasteaias ei käi? R. Pirsi ütles, et see on mõtlemise koht ja kas see peaks olema just MTÜ, 

aga tuleks leida võimalus koostööks ja panustamiseks.  

R.Pirsi tegi ettepaneku, et hoolekogu peaks samuti sellel aastal koostama oma tööplaani 

(see on ette nähtud ka Pärnu-Jaagupi Lasteaed Pesamuna põhimääruse §13) 



3) Muud küsimused 

S.Möder küsis hoolekogu arvamust jalgpalli trennide uuesti käima lükkamise kohta. 

Hoolekogu kiitis mõtte heaks. Trennis saavad osaleda kaks suuremat vanuserühma (võimalus 

pakutakse ka Vahenurme ja Libatse vanematele lastele. Transpordi Pärnu-Jaagupisse peavad 

vanemad ise organiseerima, tegu huviharidusega). 

Jane Semenov uuris jooga võimaluse jätkamise kohta ka kahes suuremas rühmas. Lasteaed 

uurib võimalust ja kui tahtjaid on, siis hoolekogu ei ole sellele vastu. 

Huvitundide tingimuseks on, et õpetaja teeb alati ennem lasteaeda tulemist kiirtesti. 

 

Külli Lumi uuris hoolekogu arvamust laste üleandmise kohta õues. Üldiselt olid arvamusel, et 

kui tänane lahendus toimib, siis väga rutakalt ei tasuks kogu maja lahti teha, pigem tuleks olla 

ettevaatlik. Vanemad sooviks näha kas-või kord nädalas lapse kappi, et sealt mustad asjad koju 

viia ning kapid korda teha. Lepiti kokku, et esialgu proovitakse sõimerühmade ja sipsikute 

rühmaga. Kehtib fonolukusüsteem ja õpetaja laseb majja/ rühma nii, et ummikuid ja suuri 

kogunemisi ei tekiks. Teistes rühmades võivad õpetajad vanemaid rühma lasta kord nädalas 

vaid ühe kaupa, et vanemal oleks võimalik kapid korda teha. 

Tingimusena, et majja sisenetakse ainult maskiga ning suuri ummikuid ei tekitata. 

 

Raido Looring tegi ettepaneku kokku leppida uus hoolekogu koosolek. Lepiti kokku, et uus 

koosolek toimub 08.02.2022 algusega 17:00 Pesamunas. 

 

OTSUSTATI: 

Huvitegevusena jalgpall ja jooga võivad suurematel rühmadel toimuda, tingimusel, et õpetajad 

esitavad ennem tundi negatiivse kiirtesti tulemuse. 

Laste üleandmine endiselt õues, aga proovitakse esialgu sõimerühmadega ning sipsikute 

rühmaga, et lubada vanemad hajutatult majja, toimib fonolukusüsteem, majja sisenemisel 

tuleb maski kinda. 

Järgmine koosolek toimub 08.02.2022 algusega 17:00 Pesamunas. 

 

 

 

Sirje Mölder  Ragne Pirsi  

Koosoleku juhataja  Protokollija 

(allkirjastatud digitaalselt) (allkirjastatud digitaalselt) 
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